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Protokoll 9/2019

fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 24 oktober 2019 kl. 17:30-20:05, Folkets 
Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum

Ledamöter Benjamin Dousa (M) Ordförande
Elvir Kazinic (S) Vice ordförande
Aleks Sakala (M)
Tatjana Kovacic (M)
Martin Michel (MP)
Kerstin Aggefors (S)
Niklas Thorén (V)
Mats Rydelius (M) §§1-11 ersätter Banar Sabet (C)
Kerstin Thufvesson (M)
Mauritz Jokela (M) ersätter Gustaf Holmström (SD)
Cecilia Ekman (L) ersätter Asi Rebbati (L)
Ismail Ertürk (C) §§12-33 ersätter Banar Sabet (C)
Kyllikki Iroegbu (S)
Ahmed Sharaf Abdi (V)

Ersättare Mats Rydelius (M) §§12-33
Basit Choudhury (M) §§1-2, §§5-33
Jean-Robert Nino (M) §§1-2, §§5-33
Helena Orrevad (MP) §§1-2, §§5-33
Omar Ahmed (S) §§1-2, §§5-33
Veronica Stiernborg (V) §§1-2, §§5-33
Helene Wildner (V) §§1-2, §§5-33

Övriga närvarande Josephine Lindström Nämndsekreterare
Julia Jonsson Ersättare nämndsekreterare
Åsa Berndtsson Tjänsteman §3
Susanne Leinsköld Stadsdelsdirektör
Anna Mattsson Avdelningschef
Sara Lagerholm Tjänsteman §4
Amanda Björn Tjänsteman §4
Ingrid Brännström Avdelningschef §§12-33
Kim Lagerquist Avdelningschef §§12-33
Susanne Tengberg Avdelningschef §§12-33
Johan Hernman Avdelningschef §§12-33
Ata Hosseini Personalföreträdare §§12-33
Riitta Eddib Personalföreträdare §§12-33

Justerare Benjamin Dousa (M), Elvir Kazinic (S)
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Paragraf §§1-33

Sekreterare Josephine Lindström
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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 

Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) förklarade mötet för öppnat.
 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och vice ordföranden Elvir 
Kazinic (S) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen 
äger rum den 31 oktober.
 
Omedelbar justering gäller där det framgår av underlaget.
 
Mötet ajournerades mellan klockan 18:45-19:50 för allmänhetens 
frågestund och informationsnämnd.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan lades till  handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 
26 september justerades den 3 oktober.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/477
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/491
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/492
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/471
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/453
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§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av beslut som har delegerats enligt 6 kap. 39 § 
kommunallagen (KL)
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§ 9
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av beslut som har delegerats enligt 6 kap. 39 § 
kommunallagen (KL)
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§ 10
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 2 oktober, den 
10 oktober och den 16 oktober 2019.  
 

Sida 12 (42)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-10-24

§ 11
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
Stadsdelsdirektören lämnade följande information till 
stadsdelsnämnden:

 Diskrimineringsombudsmannen (DO) har granskat ärendet 
där stadsdelsförvaltningen blev anmäld till DO. DO har 
meddelat förvaltningen att de bedömer att det inte finns stöd 
för att förvaltningen har överträtt diskrimineringsförbudet 
enligt diskrimineringslagen.

 Enheten för ensamkommande barn (EKB) upphör den 2020-
01-01. Personal och ärenden kommer fördelas till andra 
enheter.

 Nya stadsgemensamma riktlinjer för föreningsbidrag tas 
fram centralt och kommer skickas på remiss. 
Stadsdelsförvaltningen inväntar remissen och hoppas kunna 
hålla tidplanen till stadsdelsnämnden i december angående 
antagande av nya riktlinjer för föreningsbidrag.

 Den privata förskolan Future Preschool har stängts den 15 
oktober. Utbildningsförvaltningen tog beslutet att återkalla 
rätten att driva förskola för ett år sedan. 
Stadsdelsförvaltningen har den 15 oktober hittat placering 
för samtliga barn som bor i stadsdelsområdet som önskar 
det.

 Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning bjuder in föreningar och 
organisationer till en fritidsmässa riktat till åldersgruppen 
10-17 år och deras föräldrar under höstlovet 2019. Mässan 
startar lördagen den 26 oktober kl 12:00 – 15:00, 
Ungdomens hus i Rinkeby.

 Under höstlovsveckan erbjuds barn och ungdomar mellan 
10-17 år att prova på idrott och andra fritidsverksamheter i 
sporthallen och danssalen på Ungdomens hus.

Till dagens sammanträde hade en fråga inkommit som förvaltningen 
besvarade skriftligen.
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§ 12
Inkomna medborgarförslag 
Förvaltningen rapporterade att inga medborgarförslag inkommit 
inför dagens sammanträde.
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§ 13
Månadsrapport - september 2019 
RK 2019/500

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för september 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter planerade 
åtgärder och resultatdispositioner. De åtgärder som beslutas i 
verksamhetsplanen följs. Djupare analyser och mer utförliga 
kommentarer återfinns i tertialrapporter och verksamhetsberättelse.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-10.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 14
Avskaffandet av rätten till heltid 
Svar på skrivelse från Elivir Kazinic m.fl. (S)
RK 2019/346

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. har i en skrivelse efterfrågat en redovisning av 
hur många förskolebarn i Rinkeby-Kistas förskolor som sedan den 1 
februari 2019 inte längre får vara på heltid i förskolan sedan de har 
fått syskon. Då Stockholms stads deltidsavtal för förskoleplats inte 
innehåller några uppgifter om skälen till att det berörda barnet ska 
gå i förskolan på deltid har förvaltningen ingen möjlighet att ta fram 
de efterfrågade uppgifterna.
Förskoleavdelningen har istället gjort ett uttag från Barn- och 
elevregistret (BER) över antalet inskrivna på deltid i de kommunala 
förskolorna under perioden 1 februari - 30 september 2018 
respektive 1 februari - 30 september 2019.  

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-30.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 15
Behov av information på punktskrift vid bl.a. 
övergångsställen 
Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2019/345

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. (S) inkom med en skrivelse om behov av att 
förbättra informationen för personer med synnedsättning i det 
offentliga rummet. Skribenten anser att det finns ett behov av 
punktskrift på många ställen i stadsdelsområdet t.ex. vid 
stadsdelsområdets övergångsställen, i Kista galleria och vid 
biljettspärrar i stadsdelsområdets tunnelbanestationer.

Förvaltningen arbetar för ökad tillgänglighet vilket innefattar 
åtgärder för personer med synnedsättning. Vid förvaltningens 
tillgänglighetsvandringar inventeras tillgängligheten avseende bl.a. 
skyltning i stadsdelsområdet. I förvaltningens anläggningar och 
lokaler finns ingen punktskrift uppsatt. I tillgänglighetsarbetet 
kommer förvaltningen att se över möjligheten och behovet av att 
sätta upp punktskrift i förvaltningens lokaler och anläggningar.

Kista Galleria KB har ett pågående tillgänglighetsarbete, dock finns 
det för tillfället ingen punktskrift uppsatt i gallerian.

Stockholms lokaltrafik (SL) arbetar för att förbättra tillgängligheten 
i kollektivtrafiken. SL uppger att de har punktskrift i samtliga 
hissar. Det finns för närvarande ingen plan på att sätta upp skyltar 
på flera platser men det pågår en dialog mellan SL och Synskadades 
riksförbund om att framöver sätta upp skyltar på t.ex. väggar.

Förvaltningen föreslår att skrivelsen översänds till trafikkontoret, 
Kista Galleria KB och SL för kännedom.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-27.
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Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 16
Rusta upp Kista busstorg omgående 
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S)
2019/000110

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. (S) har lämnat in en skrivelse till 
stadsdelsnämnden den 7 mars 2019 med rubriken Rusta upp Kista 
busstorg omgående. Skribenten föreslår att stadsdelsförvaltningen 
tar sitt ansvar och bjuder in till ett startmöte med berörda parter 
såsom Kista Galleria, Kista Science City, andra företag i 
arbetsplatsområdet och SL för att få en ändring till stånd.

Stadsdelsförvaltningen delar i stort den uppfattning om Kista 
busstorg som skribenten beskriver. Vissa förbättringar har ändå 
skett de senaste åren utifrån samverkan mellan berörda aktörer, där 
förvaltningen medverkat. Belysta figurer har placerats på platsen, 
rulltrapporna har fräschats upp och försök har gjorts för att bli av 
med duvorna som skräpar ned. Stadsledningskontoret har tagit 
initiativ till en mer strategiskt inriktad samverkan med berörda 
parter, och även i det arbetet deltar förvaltningen.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-08.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:
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Vi socialdemokrater tackar för svaret och instämmer i att det skett 
en del förbättringar runt busstorget och att förvaltningen deltagit på 
ett positivt sätt. Vi är dock inte nöjda och det återstår fortfarande 
mycket att göra så att busstorget ska upplevas på ett välkomnande 
sätt till Kista Centrum. Vi ser därför fram emot förvaltningens och 
andra berördas fortsatta insatser för att förverkliga detta.
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§ 17
Stoppa ansökan om ordningsvakter till Rinkeby-Kista 
Svar på skrivelse av Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2019/348

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Thorén m.fl. (V) inkom med en skrivelse till 
stadsdelsnämnden den 23 maj 2019. I skrivelsen undrar skribenten 
vilken utbildning stadsdelsområdets kommande ordningsvakter får 
samt antalet ordningsvakter som kommer arbeta i stadsdelsområdet.

Från den 9 september är det möjligt för ordningsvakter att arbeta på 
begränsade områden i Rinkeby och Husby. NOKAS, som är den 
upphandlade aktören, och polisen har tät samverkan om 
ordningsvakternas placering och antal. I dagsläget är det ca 100 
ordningsvakter som arbetar i staden. Av dessa kommer ca 20 att 
arbeta i Järva. Exakt antal som dagligen kommer arbeta i 
stadsdelsområdet går inte att säga eftersom det styrs av bedömning 
av behovet av trygghetsskapande insatser.

Ordningsvakterna som arbetar för Stockholms stad har utöver den 
grundläggande ordningsvaktsutbildningen tre veckors 
kompletterande utbildning från staden, Region Stockholm och 
Polisen. Polisen planerar även att komplettera med en tvådagars 
lokal utbildning för de ordningsvakter som ska arbeta i Järva.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-27.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Cecilia Ekman (L), Martin 
Michel (MP) och Ismail Ertürk (C) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:
 
Vänsterpartiet har i en skrivelse till nämnden motsatt sig stadens 
kommunala ordningsvakter. Hade de fått bestämma hade befintliga 
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LOV3-tillstånd rullats tillbaka och alla nuvarande ansökningar helt 
stoppats. Vi från majoriteten anser att förvaltningen på ett 
föredömligt sätt svarat att ordningsvakterna i stadsdelen kommer ha 
en betydligt längre utbildning än den vanliga 80-timmar långa. 
Detta är viktigt för tryggheten i området, och för ordningsvakterna 
själva.

För att bryta utvecklingen i Järva behövs en palett av åtgärder, från 
förebyggande som skola, socialtjänst och meningsfulla aktiviteter, 
till en jobbpolitik som leder till sysselsättning men även 
upprätthållande av lag och ordning. Självklart är det ytterst polisens 
uppgift att garantera medborgarnas trygghet och frihet, men även 
ordningsvakter kan bryta destruktiva strukturer och skapa en helt 
annan stadsbild. Även de lokala företagarna har i många år utryckt 
att fler ordningsvakter skulle göra skillnad.

Vi delar inte Vänsterpartiets hållning, utan vill tvärtom gå fram med 
mer trygghetsskapande åtgärder vilket bl.a. kommer innebära 
ordningsvakter på fler platser i vår stadsdel.
 

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:
 
Förvaltningen meddelar att ca 20 av stadens totalt 100 
ordningsvakter kommer att placeras i Järva. Med tanke på senaste 
tidens spänningar mellan boende i området och ordningsvakter som 
rör sig här så ser vi oroligt på denna insats. Vi har bara i vårt 
område sett dels stenkastning mot ordningsvakter, och 
ordningsvakter som har misshandlat barn.

Staden kommer att ge stadens ordningsvakter extra utbildning, 
utöver den grundutbildningen om 80h som ordningsvakter 
vanligtvis har. Det ser vi som positivt, eftersom det är den 
bristfälliga utbildningen som ordningsvakter har som vi ser som det 
stora problemet. Men frågan är om det är tillräckligt. Vänsterpartiet 
tror inte det.

Vi ser också på denna insats som en del i den stora frågan; hur blir 
det tryggare i vårt område? Det är nog ingen som har missat att de 
blågrönas svar på lösningen är fler kameror som ska övervaka oss, 
fler ordningsvakter som ska se till att vi sköter oss, fler 
knarkskrämmor som ska terrorisera våra unga när de befinner sig på 
platser som de blågröna inte tycker att de ska vara på. Det är en 
skrämmande utveckling som ingen annan än Miljöpartiet och 
högern verkar efterfråga. Inte polisen, inte de boende i området. 
Men Vänsterpartiet har andra förslag. Vi tycker att man istället 
borde använda pengarna till de här insatserna och satsa på 
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förebyggande insatser. Vi ser kraftiga besparingskrav på de flesta 
områden i staden. Vi hade hellre sett att förskola, skola och 
socialtjänst får de resurser man behöver. Vi ser hellre fler 
fältarbetare som rör sig i området, bättre ungdomsgårdar etc.

Det finns oändligt många hål att stoppa pengarna i, ändå lyckas 
Miljöpartiet och högern alltid pricka fel.
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§ 18
Ta tillbaka ungdomsvärdarna 
Svar på skrivelse av Niklas Thoren m.fl. (V)
RK 2019/249

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Thoren m.fl. (V) inkom med en skrivelse till 
stadsdelsnämnden om utvärderingen av 
ungdomsvärdsverksamheten som avslutades temporärt av 
stadsdelsnämnden tidigare i år. Skribenten ställer två frågor till 
förvaltningen.
1. När beräknas utvärderingen vara klar och får vi i nämnden ta del 
av resultatet?
2. Varför avslutas tjänsterna under utvärderingen?

En utvärdering av ungdomsvärdverksamheten finns att tillgå i 
tertialrapport 1, 2019. Ungdomsvärdsverksamheten avslutades 
utifrån en resursomfördelning och att förvaltningen upplevde brister 
i styrning, uppföljning och verksamhetsintegrering av 
ungdomsvärdarnas uppdrag. Ungdomsvärdarnas uppdrag skulle 
vidare avslutas redan 2018 på grund av säkerhetsrisker och att 
anställningarna inte följde grundmodellen för 
ungdomsanställningar.

Förvaltningen ser kontinuerligt över möjligheter att rekrytera unga 
personer via ungdomsanställningsformen. I sociala 
investeringsfondsprojektet ”Studier och arbete” har ett flertal 
ungdomar fått en ungdomsanställning som benämns 
ungdomsuppsökare. Förvaltningen föreslår därför nämnden att 
avsluta uppdraget med ungdomsvärdar och istället utveckla nya sätt 
med ungdomsanställningar som t.ex. i satsningen Studier och 
arbete.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-26.
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Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) och ledamoten Niklas Thorén 
(V) lämnade ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservationer
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) och ledamoten Niklas 
Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande:
 
Vi föreslår följande:
 
- Att det i budgeten för år 2020 avsätts resurser för att kunna 
anställa ungdomar i samma omfattning som under 2018 i 
verksamhet liknande ungdomsvärdar
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att verksamheten för 
ungdomsvärdarna varit positiv. Ett antal ungdomar kunde ges 
möjlighet till arbetslivserfarenhet under ett år. Ungdomsvärdarnas 
arbete var en utmärkt insats i det trygghetsarbete som stadsdelen 
arbetade med och som också uppskattades av boende i området.

Den snabba avvecklingen innan en fullständig utvärdering skett var 
mycket olycklig och egentligen såg vi det som ett uttryck för att 
genomföra besparingar. 
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§ 19
Lokal- och hyresgästanpassning av LSS boende, 
stödboende, servicehus, m.m. på Kista torg 3 och 5 
Inriktningsärende
RK 2019/469

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta 

planeringen av lokal- och hyresgästanpassning av två LSS-
boenden, ett stödboende, ett servicehusboende och 
personallokaler i kvarteret Köpenhamn på Kista torg 3 och 
5.

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om totalt 1 200 tkr för förprojekterings- och 
beställarstöd för de bägge gruppbostäderna (500 tkr till 
förprojektering och 100 tkr för beställarstöd, per 
gruppbostad).

Sammanfattning av ärendet 
Kista servicehus och bland annat två av förvaltningens LSS-
boenden är inrymda i ett byggnadskomplex som står inför en 
omfattande renovering. I samband med denna renovering önskar 
fastighetsägaren, Micasa Fastigheter AB (Micasa) genomföra en 
anpassning av lokaler och bostäder för att bättre uppfylla dagens 
krav på bostäder och förvaltningens verksamheters behov av 
funktionella och effektiva lokalytor.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-08.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 20
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnderna samt i reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/432

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat förslag till ändring av reglementen 
till samtliga stadsdelsnämnder och stadsledningskontoret för 
yttrande. Motiven till att reglementena behöver ändras är 
kommunfullmäktiges beslut om budget för 2019, ny kommunallag, 
EU:s dataskyddsförordning och vissa andra lagändringar.

Förvaltningen konstaterar att en ändring som påverkar 
stadsdelsnämndernas verksamheter är fördelningen av 
personuppgiftsansvaret i vissa fall. Vidare påverkas 
stadsdelsnämnden av att tillsynen av försäljning av tobaksvaror, 
men inte elektroniska cigaretter, flyttats till socialnämnden. Enligt 
förvaltningens uppfattning vore det mer effektivt att även flytta 
tillsynen över elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare till 
socialnämnden. Det skulle medföra färre besök från stadens sida 
och därmed vara mer ekonomiskt. I övrigt har förvaltningen inget 
att erinra mot förslaget.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-08.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 21
Förslag till detaljplan för Dalhagens bollplan 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret.
RK 2019/472

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att på platsen för Dalhagens bollplan 
möjliggöra att uppföra en skola med kapacitet för cirka 900 elever, 
från förskoleklass till årskurs nio, samt en fullstor idrottshall. 
Detaljplanen syftar även till att möjliggöra en ny lokalgata mellan 
Hanstavägen och Finlandsgatan, med avsikt att integrera Kista, 
Husby och Akalla. Förslaget tillgodoser Rinkeby-Kista 
stadsdelsområdes behov av idrottshallar och skapar även fler 
elevplatser i anslutning till planerad bostadsbebyggelse i 
huvudsakligen Kista och Husby.

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning är positiv till föreslagen 
bebyggelse. Trygghet är ett prioriterat område i stadsdelsområdet 
och planförslaget väntas på sikt leda till tryggare miljöer, bland 
annat genom att skolgården kan bli en plats för allmänheten att 
nyttja för lek och rekreation på kvällar och helger. Förvaltningen ser 
positivt på att de befintliga naturinslagen på skolgården i stor 
utsträckning föreslås bevaras så att skolgården fortsättningsvis kan 
utgöra en del av den gröna kilen. Med en ny skola i området 
kommer dock slitaget att öka på den omgivande parkmarken. I den 
fortsatta planeringen behöver det därför studeras hur ytterligare 
grönkompensation kan göras.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-20.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) lämnade ett förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.

Ledamoten Niklas Thorén (V) meddelade att Vänsterpartiet ansluter 
sig till Socialdemokraternas förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutade enligt förvaltningens 
förslag.

Reservationer
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) och Niklas Thorén m.fl. 
(V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag 
enligt följande:

Stadsdelsnämnden föreslås besluta 
 
Att utöver förvaltningens förslag till beslut anföra följande.
 
Då idrottshallen kommer att locka många besökare, som inte enbart 
kommer från närmaste stadsdelar behöver tillgängligheten till 
idrottshall säkerställas. De sju parkeringsplatser som planerats 
kommer inte att tillgodose det behov som redan idag kan förutses 
med tanke på aktiva besökande liksom hämtande och lämnande 
föräldrar/anhöriga.
 
Tillika finns behovet för föräldrar att på ett tryggt och säkert sätt 
lämna och hämta sina barn från skolan. Det är ett illa genomtänkt 
förslag att ” för att inte uppmuntra till att barn blir avsläppta framför 
skolan har inga parkeringar eller angöringsytor 
reserverats.”  Förslag till lösningar med angöringsmöjligheter och 
fler parkeringar behöver ses över för att undvika otrygga 
lämna/hämta-situationer.
Därtill behöver en god anslutning till Telemarksbron för att 
tillgodose gång-och cykelvägar för icke bilburna elever/föräldrar 
som kommer från områden på andra sidan Hanstavägen.

Förslag på lösningar för anpassning av de stora nivåskillnaderna vid 
förflyttning mellan T-bana och skola/idrottshall behövs.
Sammantaget behöver trafiksituationen utredas, vare sig det handlar 
om parkering, angöring eller busshållplatsers placering.

Vidare måste risk för trafikfarliga transporter säkras särskilt som det 
i nära anslutning till skolan finns en bensinstation till vilken 
drivmedel kommer att transporteras. Bland medborgare har 
synpunkter på den olämpliga placeringen av bensinstation i skolans 
närhet framförts.
 

Sida 29 (42)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-10-24

Av vikt är att den gröna kil i vars ytterkant skolan nu placeras även 
framöver kommer att vara en välskött skogsdunge med trygga 
gångstråk som kommer att finnas för de nya generationer av barn 
som kommer att gå i de två skolorna, den gamla och den nya. 
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§ 22
Motion om att inför ett mentorsprogram för unga hbtq-
personer 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/815
RK 2019/408

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd som gäller en motion om att införa mentorsprogram 
för unga hbtq-personer i Stockholms stad. Motionen är skriven av 
Sissela Nordling Blanco (Fi). I motionen lyfter Sissela Nordling 
Blanco (Fi) fram att Stockholm stad behöver göra mer för att främja 
likvärdiga levnadsvillkor och hindra psykisk ohälsa för unga hbtq-
personer.

Utifrån motionens inriktning och hur ”programmet för lika 
rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet 
eller könsuttryck 2018-2022” är utformat, så föreslår förvaltningen 
att ”HBTQ kojans” erfarenheter delas inom staden på ett centralt 
sätt så att förvaltningarna får möjlighet att bedöma huruvida 
mentorskapsprogrammet som idé bör och kan inrymmas i ordinarie 
verksamhet såsom rättighetsprogrammet förespråkar.

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden lämnar svar på 
remissen till kommunstyrelsen enligt detta tjänsteutlåtande.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-30.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Sida 31 (42)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-10-24

§ 23
Anmälan av socialtjänstrapport 2018 
En beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad.
RK 2019/501

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens socialtjänstrapport 2018 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden har ett övergripande och samordnande ansvar för 
socialtjänsten i Stockholms Stad. Socialtjänstrapporten har tagits 
fram för tionde året i följd och syftet är att ge en samlad bild av 
stadens socialtjänst och dess utveckling över tid. Statistikuppgifter 
och annan relevant information har samlats in och sammanställts för 
att belysa följande verksamhetsområden: ekonomiskt bistånd, barn 
och ungdom, funktionsnedsättning, socialpsykiatri, missbruk, 
hemlöshet och våld i nära relationer. Rapporten syftar till att 
fungera som ett verktyg i arbetet för likställighet inom stadens 
socialtjänst.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-26.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 24
Rapport om feriearbeten sommaren 2019 
RK 2019/510

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Sommaren 2019 har 1545 ungdomar sökt sommarjobb. 
Stadsdelsförvaltningen har erbjudit 1332 av dessa ungdomar 
sommarjobb varav 1148 ungdomar tackade ja och anställdes av 
förvaltningen. Fackförvaltningarna har utöver det anställt 39 
ungdomar från stadsdelsområdet i sommar.

Kostnaderna för feriearbete sommaren 2019 uppgick till cirka 15 
mnkr.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-27.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

I vår stadsdel är det extra viktigt att ungdomar kan erbjudas 
feriejobb. Jämfört med andra stadsdelar är det färre ungdomar som 
kan få sommarjobb via sina föräldrars arbetsplatser. Därför blir 
förvaltningens ansvar mycket större här.

Då är det särskilt olyckligt att omfattningen minskas av ekonomiska 
skäl. I rapporten framgår också att ungdomar som nekats jobb 2019 
har arbetat två eller tre år tidigare. På vad sätt kan förvaltningen 
stöda dem i stället? Hur många ungdomar gäller det?
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§ 25
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1 "Rusta upp Akalla Torg och busstation" från 

Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till förvaltningen för 
beredning.

2. Skrivelse 2  "Hur har verksamheten i Ungdomens Hus i 
Rinkeby med ungdomar som varken arbetar eller studerar 
utvecklats?" från Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till 
förvaltningen för beredning.

3. Skrivelse 3  "Utöka Sociala insatsgruppen" från Niklas 
Thorén m.fl. (V) överlämnas till förvaltningen för 
beredning.

Inkomna skrivelser
Skrivelse 1 - "Rusta upp Akalla Torg och busstation" från Elvir 
Kazinic m.fl. (S).
 
Skrivelse 2 - "Hur har verksamheten i Ungdomens Hus i Rinkeby 
med ungdomar som varken arbetar eller studerar utvecklats?" från 
Elvir Kazinic m.fl. (S).

Skrivelse 3 - "Utöka Sociala insatsgruppen" från Niklas Thorén 
m.fl. (V).
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§ 26
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med 12 september 2019 till och med 
10 oktober 2019.
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§ 27
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 7 
oktober 2019. 
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§ 28
Konferenser och utbildningar 
Den 7 november klockan 10.00 är det utbildningsdag för nämnden 
gällande verksamhetsplan och parkplan.
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§ 29
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
RK 2019/235

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 18 
september 2019.
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§ 30
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 
RK 2019/188

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 
19 september 2019.
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§ 31
Protokoll från rådet trygghet i fastighet och utemiljö 
RK 2019/419

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av minnesanteckningar från rådet trygghet i fastigheter 
och utemiljö den 11 september 2019. 
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§ 32
Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Datum Ärende Beslut Delegat

2019-10-10 Beslut om begäran om
allmän handling
Dnr: RK 2019/553 och
RK 2019/555

Avslag Avdelningschef
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§ 33
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.

1. Beslut från kommunfullmäktige – Mat- och måltidspolicy 
för äldreomsorgen i Stockholms stad
2019-09-30
 

2. Rapport från äldreförvaltningen – Violens dagverksamhet
2019-09-04
Dnr: RK 2019/533
 

3. Resultatrapport för sommarkollo 2019
2019-10-04
Dnr: RK 2019/530
 

4. Resultatrapport för sommarjobb 2019
- Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning
- Stockholms stad
2019-10-04
Dnr: RK 2019/531
 

5. Förvaltningsgrupp, protokoll 2019-10-17
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